
Závěry z 4. jednání Řídící skupiny pro přípravu Národní politiky výzkumu, vývoje 
a inovací ČR na období 2009–2015 dne 26. ledna 2009 

 
 
Přítomni: PhDr. Miroslava Kopicová; Ing. Věra Czesaná; RNDr. Marek Blažka; Ing. František 

Hronek; Ing. Miroslav Janeček, CSc.; RNDr. Jiří Rákosník, CSc.; Prof. Ing. Jiří 
Málek, DrSc.; Ing. Karel Klusáček, CSc.; RNDr. František Rypáček, CSc. 

Omluveni: Ing. Jaroslav Doležal; Doc. RNDr. František Ježek, CSc.; Doc. Ing. Anna 
Kadeřábková,  CSc.; Prof. Ing. Vlastimil Růžička, CSc.; Doc. Ing. Michal Korecký, 
PhD.; Ing. Jan Marek, CSc.; Doc. Ing. Karel Šperlink, CSc. 

 
Program: 
1. Schválení Závěrů z 3. jednání ŘS NP VaVaI 
2. Úvod k NP VaVaI 
3. Souhrn připomínek a diskuze k NP VaVaI 
4. Závěry k NP VaVaI 
 

Jednání zahájila PhDr. Miroslava Kopicová, 1. místopředsedkyně Rady pro výzkum a 
vývoj. Informovala o akci INCOM, která proběhla ve dnech 22. a 23. ledna 2009. Vyzdvihla 
prezentaci Kena Guye „Designing Policy Mixes“, která byla velmi přínosná, a přislíbila, že bude 
členům ŘS rozeslána. 

Poté byly schváleny Závěry ze 3. ŘS NP VaVaI. 

Byla zahájena hlavní část jednání o připomínkách vznesených k předložené verzi NP 
VaVaI. Dr. Blažka ve stručnosti informoval o oblastech, kterých se připomínky týkaly. 

Dr. Kopicová otevřela rozpravu k materiálu. Proběhla diskuze k otázce podpory 
propojení základního výzkumu a aplikovaného výzkumu.  

Dr. Rákosník uvedl, že se v materiálu nově objevily texty, které se dosud mezi členy ŘS 
neprojednávaly.  

Ing. Klusáček upřesnil, že Národní politika vycházela ze současného stavu státní správy  
a nemůže být tedy tato skutečnost překročena.  

Ing. Hronek během diskuze navrhl, že by mělo být v materiálu uvedeno, že tato politika 
je  zároveň pro období globální finanční krize, s dodáním, že všude ve světě je takovýto materiál 
součástí krizového balíčku opatření, které vlády v současné době vydávají.  

Ing. Czesaná vyjádřila názor, že infrastruktura přenosu výsledků do praxe je v některých 
místech textu specifikovaná neúplně. Dále by měly být upřesněny kompetence mezi MŠMT  
a koordinačním orgánem. 

 Přistoupilo se k projednávání vypořádání jednotlivých připomínek. 
Dr. Rákosník vznesl námitku k vypořádání připomínky č. 4 týkající se číselného vyjádření 
podpory priorit VaV. Proběhla diskuze ohledně způsobu stanovení číselného vyjádření podpory a 
způsobu stanovení priorit.  

Ing. Klusáček se vyjádřil k připomínce č. 7, a to ve smyslu, že poradenské služby je 
nezbytné zachovat, ale je třeba nastavit kritéria hodnocení tak, aby se odlišilo, kterým subjektům 
podporu ponechat. K této otázce proběhla krátká diskuze, na její závěr Ing.Janeček svoji 
připomínku č.7 stáhnul.. 



Dr. Rákosník žádal o vysvětlení vypořádání připomínky č. 37 k poměru účelové  
a institucionální podpory. Po krátké diskuzi a vysvětlení, většina členů ŘS s tímto poměrem 
souhlasila. 
Otevřela se debata k připomínce č. 45 týkající se nezávislé odborné organizace. Do roku 2012 
bude tato problematika řešena veřejnou zakázkou. Pro další období bude toto ještě diskutováno a 
řešeno. Dále bylo vysvětleno vypořádání připomínky č. 46 k podpoře propagace a popularizaci 
VaV formou programů. Připomínka č. 52 vyvolala další diskuzi k vazbám mezi základním a 
aplikovaným výzkumem (body A 2-2 a A 3-3 Národní politiky). Členové se shodli na vypuštění 
poslední věty v bodě A 2-2 na str. 16 materiálu. 
  K připomínce č. 58 Ing. Marka se připomnělo, že za otázku horizontální mobility, která je 
aktuální, odpovídá MŠMT. 
  Dr. Rypáček  se ještě vrátil k otázce stanovení priorit základního výzkumu. Bylo již 
řešeno v předchozích diskuzích. 
 
Závěry: 
 
1. ŘS NP VaVaI doporučuje Radě, aby požádala vládu o posunutí termínu předložení NP 

VaVaI o dva měsíce na květen 2009 z důvodu zdržení novely zákona č. 130/2002 Sb., 
zapracování výsledků INCOMu do materiálu a  nutnosti širší diskuze a konsensu. 

2. ŘS NP VaVaI ukládá dr. Blažkovi do týdne (do 2. 2. 2009) zpracovat návrh dalšího 
postupu tak, aby byl prodloužený termín využit pro předložení kvalitní a prodiskutované 
NP VaVaI, kde bude navržen i termín dalšího jednání ŘS. 

3. ŘS NP VaVaI ukládá dr. Blažkovi do týdne (do 2. 2. 2009) připravit další verzi NP VaVaI 
se zapracovanými připomínkami podle jednání 4. ŘS NP VaVaI. 

4. ŘS NP VaVaI ukládá dr. Kopicové do týdne (do 2. 2. 2009)zaslat závěry z INCOMu 
členům ŘS NP VaVaI a návazně svým členům, aby zaslali dr. Blažkovi případné návrhy 
na zapracování výsledků INCOMu do NP VaVaI. 

5. ŘS NP VaVaI ukládá dr. Blažkovi, aby k dalším verzím, následujícím po verzi z 2. 2. 
2009, bylo zapracováno odůvodnění, které bude využito při diskuzích a přípravě 
předkládací zprávy pro vládu.  

 
 
 
 
 
 
Zapsali: Ing. K. Lazáková, dr. M. Blažka schválila PhDr. M. Kopicová, v.r. 
 

 
 
 
 


